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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Sammanträde torsdag den 7 mars 2019 klockan 19.40-21.00 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8 A, 

Johanneshov 

  
Ledamöter 

Gustav Johansson (M) ordf. 

Rana Nasrindotter (S) vice ordf. 

Henrik Virro (M) 

Jonas Nilsson (M) 

Urban Rybrink (L) 

Ola Gabrielson (MP) 

Oskar Rosén (S) 

Gisela Norman (S) 

Hassan Jama (V) 

Lena Rydblom (V) 

Tobias Karlsson (SD) 

 
Tjänstgörande ersättare  
Kristiina Katajikko (M) 

Elisabet Abelson (C)  

  

Björn Wredberg (M) 

Frida Eriksson (M) 

Ulrika Strömberg (L) 

Nickie Excellie (MP) 

Elisabet Abelson (C) 

Halahen Zaidane (S) 

Mona Wallsén (SD) 

Lisa Palm (Fi) 

  

 

 

 

 

Ersättare 

Camilla Hane (M) 

Björn Wredberg (M) 

Frida Eriksson (M) 

Ulrika Strömberg (L) 

Nickie Excellie (MP) 

Bo Hansson (S) 

Halahen Zaidane (S) 

Amalia Engström (V)  

Lisa Palm (Fi) 

  

  

  

 

 
Tjänstepersoner 

Gunilla Ekstrand, tf. stadsdelsdirektör,  Leif Kananen, Karin Åberg, 

Veronica Starck, Anette Appelberg, Kersti Tagesson, avdelningschefer, 

Tove Bodin, enhetschef, Ann-Christine Gullans, strateg, Helena Styffe, 

praktikant 

 
Personalföreträdare 

Pernilla Pettersson, Lärarförbundet 

Camilla Rantakyrö Nilsson, Kommunal 

 
Justering 2019-03-12 
 

 
Sekreterare 

 

 

Emma Ekelund  

Ordförande Vice ordförande 

Gustav Johansson  (M) Rana Nasrindotter (S) 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden utsåg ordföranden Gustav Johansson och vice 

ordföranden Rana Nasrindotter att justera dagens protokoll. 

Ordföranden meddelade att justering sker tisdag den 12 mars 2019. 
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§ 2   

Fastställande av dagordning 

Den utsända dagordningen godkändes med tillägg av punkt 14 

”Medverkan i Sveriges Kommuner och Landstings (SKL) projekt 

Arbetsmiljö och hälsa i fokus”. 
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§ 3   

Stackens parklek – svar på medborgarförslag 

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 
Ärendet 
Parkleken Stacken, belägen i Ormkärr, drivs av föreningen Stacken 

sedan 1997 och är en uppskattad och välbesökt verksamhet. Ett 

medborgarförslag har inkommit där förslagsställaren föreslår att 

stadsdelsförvaltningen tar över drifts- och arbetsgivaransvaret för 

parkleksverksamheten. Förvaltningen anser att parkleken Stacken ska 

fortsätta under föreningen Stackens driftsansvar i enlighet med 

gällande samverkansavtal. Förvaltningen förbinder sig att ta fram ett 

nytt samverkansavtal och utveckla stödet till föreningen i exempelvis 

befintliga nätverk med kommunalt drivna parklekar i stadsdelen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 januari 2019. 

Dnr 1.2.4.-726/2018  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framlagda förslag mot varandra och fann att 

nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag.  

 

Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. 

(V) yrkade bifall till eget förslag till beslut.  

 
Reservation 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. 

(V) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget: 

 

1. Att avslå förvaltningen förslaget till beslut.   

2. Att därutöver anföra: 

3. Att förvaltningen tar över arbetsgivaransvaret för den personal 

som idag är anställd av parkleken samt att driftsansvaret övergår 

till förvaltningen.   



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
7 mars 2019 

Sida 5 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

4. Att detta inte utesluter att föreningen skall kunna vara med och 

medverka i parklekens verksamhet och utformning. 

 

Parkleken Stacken har under en lång tid varit en viktig träffpunkt för 

barn och vuxna i Ormskärr, Hagsätra och Rågsved. I samband med de 

omfattande byggnationerna i området så blir det viktigare än någonsin 

med en fungerande parklek där möjlighet till integration och möten 

mellan människor möjliggörs, framförallt i Hagsätra och Rågsved som 

tidigare varit lokala utvecklingsområden men som nu under den nya 

majoriteten förlorar fokus från förvaltningen. 

 

Föreningen som under flera år drivit parkens verksamhet ideellt 

flaggar nu för att resurserna som krävts för att tillhandahålla en 

verksamhet som främjar området inte räcker till. Det rör sig inte 

endast om ekonomiska resurser utan även resurser i form av 

bemanning och tillgänglighet.  

 

Det är uppmuntrande att se att förvaltningen kan tänka sig att vidta 

ytterligare åtgärder i samband med det inkomna medborgarförslaget, 

men mindre uppmuntrande att notera är att förvaltningen verkar ha 

missat vad grundproblemet med den nuvarande driften av Parkleken 

Stacken är.  

 

Föreningen har i sitt medborgarförslag på ett grundligt och tydligt sätt 

redogjort för kommande utmaningar man möter, främst i form av 

personalbrist som man ser inom en snar framtid. Att då erbjuda 

föreningen att medverka i ett utvecklingsarbete som pågår med andra 

kommunala parklekar är kontraproduktivt då föreningen redogjort för 

att man framöver inte har personal som kan driva arbetet med 

föreningen. Att skriva ett nytt samverkansavtal räcker inte heller då 

det på samma sätt lägger ansvaret för driften av parkleken på 

föreningen och inte på förvaltningen eller kommunen.  

 

Textförfattarna har på ett tydligt sätt redogjort för hur 

förutsättningarna för driften och underhållet av parken framöver ser 

ut. Om förvaltningens FTB går igenom så riskerar verksamheten på 

längre sikt att upphöra.  

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets förslag till beslut och reservation.   
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§ 4   

Hundrastplats i Enskede – svar på medborgarförslag  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit ett medborgar-

förslag om att uppföra en inhägnad hundrastplats i Enskedeparken. 

Förslagsgivaren föreslår att rastplatsen uppförs intill parkeringen vid 

Enskede Gårds-hus alternativt vid Rügenvägen. 

 

Förvaltningen är positiv till att en hundrastplats uppförs i området 

Enskede gård och lägger in i planeringen att utreda en lämplig 

placering i Enskedeparken alternativt Lindeparken. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 februari 2019. 

Dnr 1.2.4.-043/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5  

Verksamhetsberättelse 2018 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd  

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelsen med bokslut 

2018 inklusive bilagor och överlämnar den till kommunstyrelsen. 

2. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering med 2,8 mnkr för 

trygghetsinvestering. 

3. Stadsdelsnämnden godkänner förskolans kvalitetsredovisning 

2018. 

4. Stadsdelsnämnden fastställer beloppsgränsen för poster som har 

periodiserats manuellt till 20 000 kronor per tillfälle. 

5. Förskolenhet Stureby förskolor avvecklas som resultatenhet  

6. Nämnden beslutar att ackumulerat netto om 36,2 mnkr avseende 

resultatenheterna överförs till 2019. 

7. Paragrafen justeras omedelbart.  

 
Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 februari 2019. 

Dnr 1.2.1.- 975/2018  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Yrkande 
Tobias Karlsson (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Särskilda uttalanden 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. 

(V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

”Under den senaste mandatperioden har vi i den då rödgrönrosa 

majoriteten arbetat för en ekonomisk, demokratisk och klimatsmart 

stad - för ett Stockholm som håller samman. Vi har investerat i det 

förebyggande arbetet och arbetat för att bryta segregationen. I 

verksamhetsberättelsen för 2018 kan vi se att vi nått framgång i 

arbetet för en mer jämlik, jämställd och hållbar stad  - men vi ser 

också att det finns mycket kvar att göra.  
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Vi vill i synnerhet lyft tre områden som förvaltningen har nått 

framgång i: styrning mot jämställdhet, förebyggande arbete med barn 

och unga och miljö- och klimatarbetet. Den lokala utvecklingsplanen 

(LUP) har legat till grund i mycket av det arbetet som har bedrivits i 

stadsdelen. Den då rödgrönrosa majoriteten pekade ut Östberga, 

Rågsved, Hagsätra och Dalen som särskilt prioriterade områden. Det 

är fyra områden som också i genomsnitt har högre arbetslöshet, 

trångboddheten större och  På ett sammanhållet sätt har vi kunnat leda 

områdena för ett mer socialt hållbar stadsdel. Därför är det beklagligt 

att det nya styret nu väljer att frångå arbetet med LUP.   

 

Att satsa på barn och unga i tidig ålder är ett vaccin mot ojämlikhet 

och förhindrar unga att rekryteras in i kriminalitet. Under de senaste 

fyra åren har vi lagt fokus ungas organisering och fritid. 

Fritidsgårdarna har under året arbetat bland annat med 

kvalitetsförbättringar för att bidra till att fler flickor besöker gårdarna. 

Satsningar på ungas organisering har lett till att unga årligen 

organiserar 124-festivalen i Rågsved, Gärihäng i Rågsved och 

Hagsätra och stödjande för unga att organisera sig kring sina 

rättigheter.  Vi ser att det gör skillnad när vi satsar på det socialt 

förebyggande arbetet. Därför är det beklagligt att Miljöpartiet och 

Alliansen nu drar ner på trygghet, kultur och fritid.  

 

I verksamhetsberättelsen kan vi läsa hur fler kvinnor når egen 

försörjning tack varje stadsdelens framgångsrika satsning på kvinnor i 

Rågsved, den grupp i vår stadsdel som står längst ifrån 

arbetsmarknaden. I verksamhetsberättelsen kan vi läsa om hur 

projektet Stadsdelsmammor faller väl ut i Rågsved. Kvinnor som får 

jobb genom satsningar från stadsdelen skapar vägar in i arbete och 

möjliggör egen försörjning, på så sätt kan vi förbättra den ekonomiska 

jämställdheten i staden.  

 

Styrning mot jämställdhet utmärker Enskede-Årsta-Vantör i såväl 

Stockholm som i Sverige. Tre år i rad har förvaltningen varit 

nominerade till Stora Jämställdhetspriset. Genom att satsa på 

bemötande inom socialtjänst, projekten V.I.P inom socialpsykiatrin, 

genuspedagogik i förskolan och att analysera hur resurser fördelas och 

sedan åtgärdat ojämställdheten har förvaltningens olika verksamheter 

tagit stora steg framåt för att Enskede-Årsta-Vantör ska bli en mer 

jämställd stadsdel. 
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Även arbetat med för en mer klimatsmart stad har varit framgångsrikt. 

Vi kan se att insatser som exempelvis att minska matsvinnet inom 

förvaltningens verksamheter, inrättandet av tre nya naturreservat och 

satsningar för att minska energianvändningen kommer leda till en mer 

hållbar stadsdel. Förvaltningen har numera även en naturreservats-

förvaltare. Verksamhetsberättelsen visar på en minskning från 2017 

av energianvändningen, detta samtidigt som ökande antalet 

kvadratmeter för förvaltningen. En utmaning som man har mött med 

att införa mer energisparande lösningar. Något som vi ser positivt på.  

 

Vi ser i verksamhetsberättelsen för 2018 att antalet som har förtroende 

för förvaltningen är lågt. Därför är det extra viktigt att satsningar som 

Medborgarkontoret i Rågsved och satsningar på barn och ungas fritid 

fortlöper för att öka antalet kontaktytor med stadsdelen. När nu det 

nya styret sänker skatten, skär ner på kultur och fritid och säljer ut 

allmännyttan riskerar att skapa känslan av att staden drar sig tillbaka 

från förorten - konsekvensen kan bli att ännu färre känner förtroende 

för förvaltningen. Det ser vi allvarligt på och menar att det är något 

som Miljöpartiet och Alliansen behöver. 

  

Under de senaste fyra åren inom äldreomsorgen har vi lagt fokus på 

att säkerställa en rättssäker, likställig och jämställd bistånds-

bedömning inom äldreomsorgen. Biståndsbedömningen ska ha ett 

folkhälsoperspektiv och hög ålder, ensamhet och isolering ska särskilt 

beaktas. Att öppna mer mötesplatser och aktivitetscenter vid senior-

boenden, något som har blivit väldigt uppskattat bland äldre. Ett 

utvecklingsarbete inom hemtjänsten startades för att ge den enskilde 

mer inflytande över när och hur beviljade insatser ska utföras. Vi kan 

utläsa från verksamhetsberättelsen att det har varit framgångsrikt 

arbete och vi hoppas att det nya blågröna styret fortsätter det arbetet 

för att ge äldre en värdig äldreomsorg.  

 

Det blågröna styret väljer att sänka skatten istället för att stärka 

välfärden är för oss oroande. Vi ser redan nu konsekvenserna av 

Miljöpartiet och Alliansens politik i Enskede-Årsta-Vantör. 

Nedskärningar inom barn och ungas fritid, utförsäljningar av 

allmännyttan och minskade ambitioner för en mer jämställd stad är 

bara tre exempel som kommer drabba verksamma och boende i 

Enskede-Årsta-Vantör. Därför kommer vi, Socialdemokraterna, 

Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, bedriva en progressiv och 

aktiv oppositionspolitik för att skapa ett Stockholm som håller 

samman.” 
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Ledamoten Tobias Karlsson (SD) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

”Är ”Uppfylls delvis” en omskrivning för ”vi har misslyckats”? 

 

Ett demokratiskt hållbart Stockholm 

Jag anser att det är odemokratiskt i Stockholm att vi inom 

Sverigedemokraterna inte ges samma förutsättningar att bedriva 

politik som de andra partierna. Liberalerna, Centern, Miljöpartiet  

och vi är ungefär lika stora i Stockholm. De får cirka 9 miljoner i 

kanslistöd vardera. Vi får 1 miljon. Det är inte ett demokratiskt 

hållbart Stockholm. 

 

Ett Stockholm som håller samman. 

Alla barn har jämlika livsvillkor – kontrasten mellan mina barns 

klasskompisar från Södermalm som precis har varit i alperna på 

skidsemester under sportlovet, och många av de barn som bor i alla  

de utsatta områden som numera finns i Stockholm är stor. Och nej, 

 jag menar inte att vi ska införa socialism så att ingen har råd med 

skidsemester.  

 

Både den nuvarande majoriteten och den förra har bedrivit en 

misslyckad invandringspolitik, och det har lett fram till den 

segregering som vi ser dag. Kvinnor och barn är särskilt utsatta. 

 

Stockholms är en stad där alla kan bo – över 600.000 personer står i 

bostadskö, och det är minst 60.000 personer som akut söker bostad. 

Att påstå att kravet uppfylls delvis är missvisande. 

 

Alla äldre har en trygg ålderdom och får äldreomsorg av god kvalitet. 

Vi har 230.000 fattigpensionärer i Sverige idag. Hur många av dessa 

bor i vår stadsdel? Hur säkerställer vi levnadsvillkoren för 

fattigpensionärerna i vår stadsdel? 

 

Stockholm är en stad med levande och trygga stadsdelar – 100 

skjutningar under år 2018 i Stockholms län, 11 dödsfall - är ett 

misslyckande och inte ”uppfylls delvis”. I år har det redan inträffat 16 

skjutningar, med flera dödsfall som följd, varav ett i vår egen stadsdel. 

Det liberala Socialborgarrådet i Stockholm, Jan Jönsson, visar på 

ineffektivitet när han anser att en del av lösningen till att möta hotet 

från återvändande IS-terrorister är med brevväxling med terroristerna 

och utbildning av socialsekreterare. Det räcker inte. 
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19 IS-terrorister har återvänt till Stockholmsregionen. Gustav 

Johansson, kan du svara på hur många av dessa som bor i vår 

stadsdel? Kan du även svara på hur många människor som vistas  

i vår stadsdel illegalt?” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 6   

Månadsrapport februari 2019  
   
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner föreliggande 

rapport. 

 

Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget  

i balans efter resultatöverföringar. Före resultatöverföringar 

prognostiseras ett underskott om minus 6,7 mnkr.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 mars 2019.  

Dnr 1.2.1.-177/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Ärendet utgår  
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§ 8  

Uppföljning inom Omsorgen om personer med funktions-

nedsättning Svedmyrabadet, Svedmyra bad och relax AB   

 

Stadsdelsnämndens beslut  

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten.  

 
Ärendet 
Uppföljning av avtal och anbud för Svedmyrabadet genomfördes 

under november 2018.  

 

Verksamheten drivs på entreprenad av Svedmyra bad och relax AB 

sedan 2013-10-01. Förlängningar av avtalet har genomförts från och 

med 2016-10-01 till och med 2020-09-30. Avtalet kan förlängas på 

samma villkor ytterligare två (2) år, längst t.o.m. 2022-09-30.  

 

Förvaltningen bedömer att Svedmyra bad och relax AB bedriver en 

mycket bra verksamhet. Enheten uppfyller de lagar och krav som är 

gällande för verksamhetsområdet samt alla de krav på tjänsten som 

ställs enligt avtal och anbud. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 december 2018 

Dnr 1.2.1.-039/2018    

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V)  

lämnade ett särskilt uttalande: 

 

”Vi kan se att Svedmyrabadet bedrivs på ett väldigt bra sätt och är 

mycket väl uppskattad verksamhet. Vi önskar dock att förvaltningen 

fortsatt verkar för att för att Svedmyrabadet tas över av idrotts-

förvaltningen, som inom stadens organisation rimligtvis borde vara 

dess förvaltare och kontrollinstans för badet.”  

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 9  

Uppföljning inom äldreomsorgen – Mårtensgårdens vård- 

och omsorgsboende inklusive Solrosens dagverksamhet 

(intraprenad)  

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Rapporten godkännes. 

 

Ärendet 
Uppföljning av överenskommelse och anbud för Mårtensgårdens 

vård- och omsorgsboende inklusive Solrosens dagverksamhet – 

genomfördes under oktober 2018. Verksamheten drivs på intraprenad 

av Egen regi sedan 2010-06-14 till och med 2019-10-31. Därefter 

löper överenskommelsen ut och verksamheten upphandlas på nytt 

utifrån beslut som fattades av stadsdelsnämnden den 14 december 

2017.  

 

Förvaltningen bedömer att Egen regi ger en god och säker vård  

vid Mårtensgårdens vård- och omsorgsboende samt Solrosens 

dagverksamhet. Utföraren bedriver till största del verksamhet i 

enlighet med gällande överenskommelse och anbud. Några 

utvecklingsområden har dock påträffats som främst gäller den sociala 

dokumentation samt kvalitetssäkrad inkontinensvård.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 december 2018. 

Dnr 1.2.1.-052/2019 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Uppföljning inom äldreomsorgen – Årsta hemtjänst, 
Stureby hemtjänst, Vantörs kommunala hemtjänst och 
Enskede hemtjänst  

Stadsdelsnämndens beslut 
Rapporten godkännes. 

 

Ärendet 
Verksamhetsuppföljning genomfördes av Årsta hemtjänst  

2018-09-18, Stureby hemtjänst 2018-10-02, Vantörs kommunala 

hemtjänst 2018-10-09 och av Enskede hemtjänst 2018-10-25. 

Samtliga fyra hemtjänstenheter drivs i egen regi. 

 

Förvaltningen har följt upp verksamheterna utifrån en gemensam mall 

framtagen av äldreförvaltningen.  

 

Förvaltningen bedömer att Årsta hemtjänst, Stureby hemtjänst, 

Vantörs kommunala hemtjänst och Enskede hemtjänst, i huvudsak 

uppfyller de krav som ställs utifrån uppdragsbeskrivningen för 

stadsdelsnämndernas verksamhet för hemtjänst i ordinärt boende.  

Ett fåtal utvecklingsområden har påträffats. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 februari 2019. 

Dnr 1.2.1.-054/2019 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
7 mars 2019 

Sida 17 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 11 

Revidering av samverkansavtal med Micasa gällande 
särskilda boendeformer  

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till 

kommunstyrelsen på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 
Ett nytt samverkansavtal mellan stadens nämnder och Micasa har 

tagits fram som föreslås gälla från juni 2019. Det nuvarande avtalet 

har vissa brister och behöver anpassas för att klara framtida krav  

och utmaningar, bland annat ska det möjliggöras en hyressättning 

anpassad för nyproduktion, skapa incitament för att effektivisera 

lokalutnyttjandet, samt säkerställa löpande och periodiskt underhåll. 

Det nya samverkansavtalet har inte som ambition att öka det samlade 

hyresuttaget. För stadsdelen blir effekten att hyreskostnaderna 

minskar initialt. Den nya metoden för hyressättning vid 

nyproduktionen är positiv men för övriga målsättningar är det inte lika 

tydligt hur väl dessa kommer uppnås med nya samverkansavtalet.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 februari 2019. 

Dnr 1.5.1.-075/2019              

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Inspektionsrapport över hantering av allmänna handlingar 
hos Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd  

Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
stadsarkivet som svar på inspektionsrapporten.  
 
Ärendet 
Stockholms stadsarkiv inspekterade den 24 april 2018 Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsförvaltnings hantering av allmänna handlingar 
Stadsarkivets synpunkter har sammanställts i en inspektionsrapport. I 
stort anser stadsarkivet att hanteringen av allmänna handlingar inom 
förvaltningen är god, att det finns stor kunskap och förståelse för hur 
allmänna handlingar ska hanteras samt konstaterar att det pågår ett 
kontinuerligt arbete för att bibehålla kunskapen hos alla medarbetare. 
Åtgärder ska dock vidtas gällande långtidsbevaring samt gallring av 
filmer. Säkerheten i arkivlokalerna ska kontrolleras. Förvaltningen 
föreslår att nämnden godkänner de av förvaltningen vidtagna 
åtgärderna för att uppfylla de förelägganden stadsarkivet föreskrivit. 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 december 2018. 

Dnr 2.8.-287/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13  

Fler seniorboenden – svar på skrivelse    

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen om fler seniorboenden.  

Ärendet 
I en skrivelse från (V) föreslås att förvaltningen får i uppdrag att ta 

fram förslag på fler seniorboenden i stadsdelsområdet.  

 

Förvaltningen instämmer i att det behövs fler seniorbostäder i 

stadsdelsområdet. Det finns samtidigt många tomma lägenheter i 

servicehus, varför förvaltningen i förslag till verksamhetsplan 2019 

föreslår att Enskededalens servicehus med 166 lägenheter omvandlas 

till seniorlägenheter med aktivitetscenter. Övrig planering för 

utbyggnad av seniorbostäder i stadsdelsområdet sköts av fastighets-

bolaget Micasa och presenteras i en rapport som ligger till grund för 

den årliga äldreboendeplanen. Regionens äldreboendeplan ska 

behandlas av stadsdelsnämnden i april. 
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 januari 2019. 

Dnr 1.1.-859/2018   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. 

(V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

”Vi välkomnar att Enskededalens servicehus omvandlas till 

seniorboende med tillhörande aktivitetscenter, någon som den förra 

rödgrönrosa majoriteten påbörjade. Aktivitetscenter har snabbt blivit 

väldigt uppskattad av de äldre och det är bra att den nya blågröna 

majoriteten fortsätter att ha kvar aktivitetscenter. Men det är 

oroväckande att det inte är budgeterat utan att stadsdelen måste 

ansöka medel från CM (central medelreserv) för finansieringen. Något 

som inte säkerställer om vi kan ha kvar våra aktivitetscenter på 

seniorboenden.   
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Det är bra att förvaltningen instämmer i att det behövs fler anpassade 

lägenheter och seniorbostäder i stadsdelsområdet. Antal äldre kommer 

öka de närmaste åren och stadsdelen behov av seniorbostäder därmed 

kommer att öka. Vi ser gärna att arbetet med att ta fram ett gemensamt 

förslag till boendeplan för varje region i syfte att klara vård- och 

omsorgsbehovet fortsätter. Planen ska sedan utgöra underlag till 

stadsövergripande boendeplanering och bidra till utvecklingen av 

såväl biståndsbedömda som icke biståndsbedömda boendeformer för 

äldre. Samtidigt vill vi skapa aktivitetscenter i anslutning till så många 

seniorboenden som möjligt. Vid nyproduktion av seniorbostäder ska 

aktivitetscenter skapas för att ge alla äldre rätt till ett tryggt boende 

med en rimlig hyra och en värdig äldreomsorg.” 

  

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 14  

Medverkan i Sveriges Kommuner och Landstings (SKL) 

projekt Arbetsmiljö och hälsa i fokus  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutar att godkänna att 

förvaltningen deltar i SKL:s projekt ”Arbetsmiljö och hälsa i fokus”.   

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har fått ett erbjudande om 

att delta i ett projekt som leds av Sveriges Kommuner och Landsting 

(SKL). Projektets syfte att skapa bättre förutsättningar för tidiga och 

förebyggande insatser kopplat till sjukfrånvaro. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 januari 2019 

Dnr 1.1.-114/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15  

Anmälningsärenden 
  

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser, m.m.  

B. Tjänstemannabeslut, se pärm 

C. Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde 2019-02-04 

D. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2019-02-01 

E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2019-01-29 

F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 16 

Nämndens frågor 

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden uppdrar till förvaltningen att bereda skrivelserna nedan och 

återkomma till nämnden med svar. 

 

Vikarietäckning inom stadsdelsnämndens förskolor 

Hassan Jama m.fl. (V) 

 

”När luckor uppstår på grund av sjukdom eller fortbildning är det 

viktigt för såväl barn som personal på förskolorna att det finns en 

kontinuitet och att bemanningen är tillräcklig. Fasta vikarier kräver 

mindre tid för introduktion och en vikarie som känner barnen sedan 

tidigare, och samtidigt har med sig erfarenhet från andra avdelningar, 

kan bli en resurs för de barn som behöver extra fokus, istället för att 

ständigt möta nya ansikten. Vikarier som känner verksamheten är helt 

enkelt nyckeln för att säkerställa att förskolornas verksamhet ska 

fungera även när personal är frånvarande. 

 

Vänsterpartiet har drivit på för att ha fasta vikarier ute på enheterna 

just för att säkerställa kontinuitet, trygghet och för att minska onödig 

stress på de anställda som är i tjänst. Vi är däremot medvetna om 

problematiken med att det saknas utbildad personal inom bristyrken 

som förskollärare och barnskötare. Det här påverkar möjligheten att få 

kompetenta vikarier, inte minst inom olika bemanningsföretag där vi 

inte har samma insyn i rekryteringsprocessen.  

 

Utifrån ovanstående och att vi nu lagt januari och februari, en intensiv 

sjukdomsperiod bakom oss, önskar vi en redovisning beträffande hur 

vikariebehovet täcks upp i stadsdelen.  

 

 Har stadsdelsförvaltningen några fasta vikarier? Täcker de 

behoven? 

 I vilken utsträckning anlitas bemanningsföretagen? 

 Vilka bemanningsföretag anlitas i så fall? 

 Vilka krav på utbildning, tidigare erfarenhet, registerutdrag 

etc. ställs på de vikarier som företagen erbjuder?” 
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Vintervädret och snöröjningens effekter på Enskede-Årsta-

Vantörs verksamheter 

Rana Nasrindotter m.fl. (S) 

 

”Årets första snösmocka har slagit till och smält bort och som alla 

andra år har det funnits många synpunkter på snöröjning och 

halkbekämpning från både medborgare och politiker. Dessa klagomål 

har dock främst riktats mot trafikkontorets ansvarsområde. Det vi hör 

mindre om är de områden som stadsdelsnämnden ansvarar för, park- 

och gångstråk. 

 

Socialdemokraterna önskar en utvärdering av hur det har gått i år med 

fokus på äldre och barn.  

 

Har några medarbetare råkat ut för halkrelaterade olyckor på eller på 

väg till arbetet? 

 

Har hemtjänsten kunnat komma fram till brukare?  

 

Har de äldre som önskat det kunna gå ut? 

 

Hur många äldre har råkat ut för halkrelaterade olyckor under den här 

perioden? 

 

Har förskolegrupper kunnat ta sig runt och utnyttja parkmark och 

parklekar?  

 

Finns det några lärdomar att dra om samverkan med snöröjningen som 

staden centralt ansvarar för?” 

 

Mer vintersport i Bandhagen 

Rana Nasrindotter m.fl. (S) 

 

”Lek och rörelse är en viktig del av barns sociala utveckling och 

lärande och i Enskede-Årsta-Vantör ska vi göra allt för att underlätta 

närhet och tillgång till lek och spontanidrott.  

 

På Bandhagens skola går för närvarande 375 elever och de allra flesta 

bor i närheten. Sommartid är det full aktivitet på grusplanen som 

ligger intill skolan och på vintertid kan man åka skridskor där. 

Dagarna är som bekant korta vintertid vilket begränsar barnens och de 
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närboendes möjligheter att utnyttja isbanan under dagens mörkare 

timmar då det inte finns någon belysning på grusplanen. 

 

Socialdemokraterna önskar därför att förvaltningen i god tid till nästa 

vinter utreder förutsättningarna för att grusplanen/skridskobanan vid 

Bandhagens skola ska belysas från mörkrets inbrott fram till kl 20 

,vardagar som helger, vintertid för att maximera närboendes 

möjligheter att använda sig av isbanan.” 

 

Skrivelse angående mellanstadieverksamheten i Rågdalen och 

Rågsveds fritidsgård till Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

Rana Nasrindotter m.fl. (S)                           

Hassan Jama m.fl. (V) 

Lisa Palm (Fi) (e,y) 

 

”Inför beslutet om verksamhetsplan för 2019 larmade personal från 

Rågdalens och Rågsveds fritidsgård mellanstadieverksamhet om att 

verksamheten skulle läggas ner alternativt få nedskärningar. Vi erfar 

att det är en verksamhet som är populär och att föräldrarna till barnen 

som går där känner sig trygga och nöjda med att deras barn deltar. 

Mellanstadieverksamheten omfattar 120 barn och ca 800 medborgare 

har sedan dess skrivit under en namninsamling för att verksamheten 

ska få vara kvar.  

 

Vår oro bygger på att stadsdelar runt i staden har tvingats till 

nedskärningar i den förebyggande verksamheten eftersom den 

blågröna majoriteten har prioriterat ordningsvakter och sänkt skatt. 

Hittills har majoriteten försäkrat oss att det inte planeras några 

nedskärningar utan att det är utbildningsförvaltningen som har 

ekonomiskt ansvar för mellanstadieverksamhet och att en lösning 

kommer att arbetas fram så att verksamheten får fortsätta i någon 

form. 

 

Med anledning av detta vill vi ha svar på följande frågor: 

 

1: Hur har responsen från utbildningsförvaltningen varit? 

 

2: Hur kommer mellanstadieverksamheten i Rågsved se ut framöver? 

 

3: Har en konsekvensanalys och barnkonsekvensanalys gjorts på 

kommande förändringar och hur ser de konsekvensanalyserna ut?” 

 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
7 mars 2019 

Sida 26 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 17 

Stadsdelsdirektörens information  

Tf. stadsdelsdirektör Gunilla Ekstrand informerade om följande: 

Den 11 mars börjar en ny avdelningschef för avdelningen för 

funktionshinder och socialpsykiatri, den 1 april börjar en ny 

upphandlare och den 29 juli börjar en ny nämndsekreterare. 

 

Arbetet med att vara modellstadsdel fortsätter och Älvsjö, Farsta och 

Skarpnäcks stadsdelar benchmarkar oss för att bli bättre på 

jämställdhetsarbete. Den 17 maj är det resultatkonferens för arbetet. 

 

Den 6 mars deltog Gunilla Ekstrand, tf. stadsdelsdirektör, och Anette 

Appelberg, administrativ chef, på en framtidsspaning om AI för 

Stockholms stad. Temat för dagen var framtidstrender och var vi tror 

att vi befinner oss år 2022. Syftet var att skapa ett lärande möte mellan 

näringslivet och verksamheter samt ge möjlighet till inspiration och 

samverkan kopplat till ny teknik. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§§ 18-26  

Slutet sammanträde  


